

Foreword et Remerciements

We are thrilled to present the Fall 2014 edition of *Potentia* and share the hard work of our talented authors and editors with our academic community. This year's journal is an excellent addition to the strong tradition of work presented in the first four publications. This year's theme, "The strange worlds we live in: contradictions, paradoxes, and dilemmas" was purposely broad in order to attract students interested in a wide variety of contemporary issues, both domestic and international. We sought research exploring those issues in a way that interrogates the implications of different dilemmas and contradictions that appear within the many fields that constitute public and international affairs. We felt that the theme fit very well within the wider nature of both policy making and academic research. Properly understanding the dilemmas and paradoxes that populate public and international affairs is crucial for improving decision making processes, bridging gaps between theory and practice, and carving out new and innovative solutions to the greater problems of which they are a part and for which they pose major challenges. As we had hoped, this theme has provided us with a breadth of different problems across different disciplines, and a rigorous and methodologically diverse depth of analysis ranging from engaging policy recommendations to compelling theoretical inquiry.

Potentia shared "The strange worlds we live in" with the CIPS/CIPSS 5th Annual Graduate Student Conference and each interpretation of the theme between the conference and our journal has been uniquely fascinating. For *Potentia*, we chose articles that are distinct across a number of elements. We are pleased to publish articles that explore issues close to home, and those abroad, and are written both in French and English. We are further proud to present articles by authors from across Canada and the UK that examine theoretical challenges of political philosophy and critical security studies as well as articles exploring very tangible dilemmas spanning international finance, Canadian economic challenges, mediation of international disputes, conflict resolution, and Canada's mission in Afghanistan. Our diversity does not only span an interesting array of topics. *Potentia* features publication of both policy papers and research papers.

Potentia is a unique opportunity for graduate students to both have their work published and to engage in editing and review processes. It has been an exceptional experience for us as editors to be involved in (and learn from) choosing the best papers from a very competitive pool, working with authors and our editorial team, and crafting the overall vision and final publication of this year's edition. This is the first edition since 2012 and we are excited to present seven papers that represent thoughtful and intellectually sound scholarly contributions. We hope that this edition is valued by readers as diverse as our authors and that it satisfies the curiosity of those interested in what graduate students of public and international affairs have to offer.

Lorsque *Potentia* nous a été remis, on ne voyait que la pointe de l'iceberg. Sans expérience précédente, deux éditrices-en-chef ont parfois eu l'impression d'avancer à tâtons. Nous remercions M. Roland Paris de nous avoir offert l'opportunité de diriger la revue ainsi que pour la confiance et la générosité placée sous le leadership du CÉPI. Ses conseils et son expertise nous ont été plus que précieux avec l'assistance d'Isabelle Kirsch dans ce parcours.

Potentia est un processus créatif qui a besoin de contribution et de diversité. Ce processus ne serait rien sans le travail colossal de l'équipe éditoriale. Ils ont été dévoués, une source d'idées et de résolution qui ont concrétisé la vision de cette revue. Ils se sont consacrés volontairement malgré des horaires personnels chargés et ont notre ample gratitude. Avec leur persévérance, l'expérience s'en est trouvée allégée et dynamique. Mille mercis de nous avoir soutenues par votre volonté et vos efforts.

Au départ, il nous fallait un thème. Nous envoyons un merci spécial pour l'inspiration à l'extraordinaire Monsieur Ferry de Kerckhove. Tantôt professeur, tantôt mentor, mais toujours accommodant. En tant que professionnel en résidence à l'ÉSAPI, vous nous avez rendu un grand service en nous donnant un coup de pouce au décollage.

Sur une note personnelle, je (Éricka) tiens à souligner le rôle de Caroline Dunton, ma coéditrice/confidente qui a bien voulu relever le défi de la progression d'été en mon absence. C'est un privilège et un plaisir de travailler avec une amie aussi débrouillarde, patiente, organisée et perspicace que toi. Aucun doute possible: la revue a été en excellentes mains en te passant le flambeau. Tu nous as épatés!

On ne peut passer à côté de l'essentiel, du corpus de la revue, c'est-à-dire ses auteurs. Nous avons été agréablement surprises et choyées de pouvoir sélectionner parmi un aussi grand nombre de soumissions. Le choix a été difficile et ce, surtout pour nos assistants d'édition. Les auteurs incarnent la raison d'être de Potentia, soit la diffusion d'une idée qui confirme ou conteste l'étrangeté du monde dans lequel nous vivons dans une variété de domaines. Ils se sont montrés à la hauteur du projet en étant originaux, flexibles, engageants et rigoureux.

J'espère que les efforts de notre équipe éditoriale sauront transparaître dans votre lecture de la revue 2013-2014. Notre souhait est que vous en apprécierez davantage le talent des auteurs et, pourquoi pas, vous laisserez surprendre par ce monde surprenant dans ses nuances que sont les affaires publiques et internationales?

C'est ainsi la fin du parcours. Fini la pointe, car dès à présent on voit tout!

Au plaisir de la lecture et avec sincérité,

Éricka Lavoie and Caroline Dunton
Les éditrices-en-chef de Potentia 2013-2014